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Republika e Kosovës 

Republika Kosova - Republic of Kosovo 

Kuvendi - Skupština – Assembly 

 

 

VI. Saziv  

Komisija za budžet i finansije  

Sednica br. 36/18 

Priština,  21.11.2018, u 10:00 časova  

Zgrada Skupštine Republike Kosova,  sala C-203 

 

 

Z A P I S N I K  

 

Na sednici su učestvovali: Lumir Abdixhiku, Safete Hadergjonaj, Jelena Bontić, Naser Osmani, Mërgim 

Lushtaku, Ali Lajçi, Arbërie Nagavci, Enver Hoti. Blerim Kuçi i Fikrim Damka. 

 

Odstuan: Dardan Molliqaj 

  

Pozvani učesnici: Bedri Hamza-  Ministar finansija, Lulzim Rafuna – Savetnik ministra, Salvador 

Elmazi-Direktor  Departmana budžeta u MF,  Milaim Aliu – Rukovodilac divizije centralnog budžeta. 

 

Ostali učesnici: Albulena Haxhiu – poslanica iz  GPLVV, Shemsi Syla – poslanik iz  GPLVV, Feride 

Zeka – iz Britanske ambasade, Shqipron Xhema – KDI, Vatra Çehaja -  GPLVV, Besjana Bajrami -  

Ekonomia Online, Majlinda Doda-  RTK, Muhamet Spahiu- savetnik  AAK, Blendon Arifi – Pripravnik  

PU, Xheneta Murtezaj-   Kallxo. 

 

Podržno osoblje Komisije: Vilson Ukaj, Sabrije Iseini, Luljetë Krasniqi i Dashurije Canolli. 

 

Sednici je predsedavao: Lumir Abdixhiku – predsednik (dalje predsednik). 

 

 

Dnevni red 

 

1. Usvajanje dnevnog reda;  

2. Usvajanje zapisnika sa sednice  od  14.11.2018; 

3. Razmatranje u načelu Nacrta zakona br. 06/L-133 o budžetskim podelima Budžeta 

Republike Kosovo za  2019; 

4. Razmatranje Nacrta zakona br. 06/L-082 o zaštiti  ličnih podataka i amandmana 

Funkcionalne Komisije za unutrašnje poslove, bezbednost i nadgledanje BSK-a;  

5. Razmatranje Nacrta zakona br. 06/L-115 o izmeni i dopuni Zakona br. 2003/24, Zakona o 

sportu,izmenjen i dopunjen Zakonom br. 04/L-075 o izmeni i dopuni Zakona br. 2003/24 o 

sportu i amandmanima Funkcionalne Komisije za obrazovanje, nauku, tehnologiju, kulturu, 

omladinu, sport, inovacije i preduzetništvo;  
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6. Razmatranje Nacrta zakona br. 06/L-116 o izmeni i dopuni Zakona br. 05/L-090 o 

sponzorstvu u oblasti kulture,omladine i  sporta,  i amandmanima Funkcionalne Komisije za 

obrazovanje, nauku, tehnologiju, kulturu, omladinu, sport, inovacije i preduzetništvo;  

7. Razmatranje Nacrta zakona br. 06/L-118 o izmeni i dopuni Zakona br. 05/L-075 o 

sprečavanju i sankcionisanju nasilja i negativnih pojava u sportskim događajima  i 

amandmanima Funkcionalne Komisije za obrazovanje, nauku, tehnologiju, kulturu, 

omladinu, sport, inovacije i preduzetništvo;  

8. Razno. 

 

 
1. Usvajanje dnevnog reda 

 

Predsednik –  predsednik je konstatovao da je dnevni red usvojen jednoglasno bez izmene.  

 

2. Usvajanje zapisnika sa sednice  od  14.11.2018 

 

Predsednik - je konstatovao da je Komisija jednoglasno  usvojila zapisnik sa sednice od 14.11.2018, 

bez primedbi.  

 

3. Razmatranje u načelu Nacrta zakona br. 06/L-133 o budžetskim podelima Budžeta 

Republike Kosovo za  2019 

 

Predsednik –  je dao reč Ministru  za predstavljanje i obrazloženje Nacrta budžeta za  2019. godinu.  

 

Bedri Hamza – tokom izrade ovog  nacrta budžeta, prioritet za finansiranje su zasnovani na glavnim  

našim strateškim dokumentima, kao što su: Program Vlade koji  podržava Strategiju za ekonomski 

razvoj, program za ekonomske reforme, sektorialna strategija i naravno Srednjoročni  okvir troškova 

koji reflektira  prioritete ekonomskih politika. Nacrt budžeta sadrži i  Makro – fiskalni okvir. Na osnovu 

projekcija  Minsitarstva finansija za  2019. godinu,  ekonomski rast u našoj zemlji očekuje da će biti  

4.7%.  dok  nominalni ekonomski rast će biti  5.4%. Ovo projektirano povećanje očekuje se da će imati 

podršku iznad svega na nivou povećanja privatnih investicija, javnih investicija, potrošnje i povećanje 

izvoza u zemlji. Što se tiče cena za 2019 i tekućih godina očekuje se naglašena stabilnost gde inflacija je 

projektovana da bude manja, preko 1% u godišnjoj osnovi.  

Ukupni  budžetski prihodi će biti u vrednosti od 1. milijarde i 949 miliona € i govorimo o prihodima koji 

dolaze  iz poreza i taksi, što predstavlja povećanje od  7.3% u odnosu sa prethodnom godinom 2018,  ili 

u nominalnoj vrednosti od 132 milijardi €. Ovo projektirano  povećanje očekuje da će dolaziti u 

glavnom od poreskih prihoda sa povećanjem od 7.7%,  dok unutar poreskih prihoda, direktni porezi 

očekuje se da se povećavaju  5%,  dok one indirektne preko 8%. Povećanje osnove poreza kao potrošnje, 

investicije i uvoz proizvode od 5. do 6% dodatnih prihoda, dok ostali deo  od 1 –2% će se prikupiti 

poboljšanjem administracije poreza  i otkrivanjem ukupnog poreskog duga.  

Što se tiče projekcije za snižavanje ukupnog poreskog duga, takođe u saradnji sa Međunarodnim 

monetarnim fondom, mi smo uključili u nacrtu zakona o budžetu jedan član koji se odnosi sa izvršenjem 

troškova prikupljanjem prihoda, znači u slučaju ne prikupljanja prihoda uticaj u troškovima i deficit će 

biti neutralan. To je jedan pristup koji se smatra veoma ambicioznim za postizanje formalnosti ali  i  da 

smo sigurni za normalno održavanje fiskalne stabilnosti.  

Što se tiče ne poreskih prihoda one očekuje se da približno ostaju na istom nivou tokom  srednjoročnog 

perioda,kao i one centralnog nivoa takođe i one iz lokalnog nivoa. O budžetskim prihodima mi smo 

planirali prijem od finansiranja u nacrtu vrednost od 421 miliona € neto, uključujući 121 miliona novih 

projekata na osnovu klauzule investicija, 54 miliona nacrt redovnih kredita, 140 miliona  fondova iz 
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likvidacije koji dolaze iz Kosovske agencije za privatizaciju, 135 miliona € iz  direktnih instrumenta 

duga, to sadrži obaveze za otpisivanje   postojećeg duga koji je  50 miliona € u 2019 godini.  

Imaće znatnog rasta za finansiranje kapitalnih projekata javnog karaktera, što će direktno uticati u 

podizanju proizvodnje u privatnom sektoru. Rasta će imati u svim ekonomskim kategorijama, 

održavajući balansirani budžet između tekućih rashoda i onih kapitalnih. Rasta će imati i na lokalnom 

nivou, gde će imati direktnog finansiranja preko opština, i indirektnog preko ministarstava, i taj rast će 

dolaziti samo iz prihoda grantova od centralnog nivoa.  

Budžetski troškovi će ukupno biti 2. milijarde 365. miliona evra, što predstavlja rast za 261. miliona 

evra, ili u procentima 12.5% više od 2018. godine. Imamo planirani rast od 13% u tekućim troškovima, 

gde robe i usluge rastu za 27% ili 72. miliona evra, odražavajući supstancijalni rast za robe, za opštine 

Kosova. Imamo rast za 10. miliona evra za esencijalne lekove i više od 20. miliona evra gde smo 

adresirali primedbu revizora za akumulirane probleme iz raniji godina, kao što je loša kvalifikacija. 

Imali smo rast i u kupovini knjiga, koja je bila kategorisana kao kapitalna investicija.  

Subvencije i troškove za 16% ili 83. miliona gubitka. 30. miliona je posvećeno za povećanje osnovnih 

penzija i doprinosnih, za pružanje punog finansiranja za nove šeme koje su započete prošle godine, za 

paraplegične i tetraplegične osobe, žrtve seksualnog nasilja i nesposobne osobe za rad, za povećanje i 

održavanje subvencija u poljoprivredi, kao i za povećanje drugih subvencija.  

S druge strane, kapitalne investicije imaju rast od 11% ili 75. miliona evra, gde je u ukupnom broju 770. 

miliona evra nivo kapitalnih investicija. Što se tiče kapitalnih investicija, ovaj rast troškova dolazi kao 

rezultat ispunjenja velikih potreba domaće privrede za investiranje u projektima javnog karaktera, 

omogućujući finansiranje mnogih postojećih i novih projekata. Važan deo kapitalnih investicija 

preostaju projekti, kao što su: početak auto puta Kijevo – Zahać, dodatno finansiranje za auto put 

Priština – Gnjilane, nastavak projekta M2 za Mitrovicu, početak celokupne rehabilitacije železničke 

veze Elez Han – Kosovo Polje, nacionalni stadion, izgradnja novih škola i laboratorija, rehabilitacija i 

proširenje bolničke infrastrukture, i druge investicije za poboljšanje regionalne i lokalne infrastrukture, 

sportske i obrazovne infrastrukture, vodovodne mreže i kanalizacije.  

Povećali smo lokalno finansiranje, gde je opšti grant povećan za 7.1 miliona evra i koji je dospeo na 

181. miliona evra; za zdravstvo je odvojeno 4.9 miliona evra koji je kao grant dospeo na 53. miliona; za 

obrazovanje imamo rast od 14.7 miliona evra. budžetski deficit i javni dug za 2019. godine se očekuje 

2% domaćeg bruto proizvoda, što je u liniji sa dozvoljenom granicom prema zakonu o javnim 

finansijama. Nad ovim deficitom će imati dodatnog finansiranja preko klauzule investiranja, u iznosu od 

121. miliona evra i fondova od PAK-a, u iznosu od 140. miliona evra.  

 

Predsednik – ja sam analizirao Nacrt budžeta u makro ekonomskom i političkom pogledu. Što se tiče 

makro ekonomskog pogleda ja ću pokrenuti od glavnih pokazatelja makro ekonomske analize, znači od 

ekonomskog rasta koji je predviđen za tri naredne godine da će biti  oko 4.5%. Dok Vlada kojeg vi  

predstavljate obećava ekonomski rast od 10% i dolaze sa vladajućim planom koji pruža 6  do 8% 

ekonomskog rasta i na kraju  završava sa budžetom što u proseku za tri naredne godine biti  4.5%. To 

dokazuje da je vladin plan prvenstveno  nije bio realan, znači taj plan kojeg smo razmotrili u Skupštini i 

ovaj budžet  imaju dvostruku neusklađenost. Po mom mišljenju  brojke koje se predstavljaju u nacrtu 

budžeta su  nedovoljne za akomodaciju  radnih mesta, naj zabrinjavajući je broj u budžetu je taj 

zaposleni koje se referiše Kosovska agencija za statistike,  ali između dokumenta za finansiranje 

potvrđuje se da u 2018. godini na oba  prva kvartala izgubljeni su  16 hiljada radnih mesta na Kosovu.  

Ogromnu zabrinutost  predstavlja i tržišni deficit u makro ekonomskom delu i zbog činjenice da mi kao 

Kosovo  da vratimo ovaj  debalans izvoz  - uvoz kojeg imamo sada već 20. godina i kada 86% prihoda 

kao što se ističe u budžetu ide u potrošnju, govori  da svakog novca koji se stvara na Kosovu kanalizira 

se u uvoz. Na kraju ja sam zabrinut  povećanjem javnog duga  na realnoj osnovi  a ne kao procenat  

bruto domaće proizvodnje i vi možete nam reči da je na zakonskom nivou što je 16%, ali ukoliko termin 

realni javni dug Kosova je 1.1 milijarde € i ne uspemo  stvoriti nova radna mesta, znači da gubimo radna 

mesta, ali verujem da koristimo jedan veoma značajan razvojni aset Kosova.  
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Kod finansijskog dela povećanje budžeta  prosečnih prihoda od 7% u upoređivanju  sa prethodnom 

godinom za tri naredne godine je u ovoj proporciji, i svakako niža nego budžetski rast prethodnih godina 

kojeg je imala Kosova.  

Naj zabrinjavajuće je povećanje troškova za 12.5% uprkos povećanja prihoda  za samo  7%, ali u 

kontinuitetu  povećavamo  više troškove nego prihode. Ukoliko  su povećani prihodi za132 miliona € za 

ovu godinu, troškovi će se povećati za  260 miliona €.  

Veći deo budžeta je socijalni budžet. Kosovo po prvi put postiže maksimalni prag socijalnih kategorija i 

socijalnih šema. 60. miliona evra ovog budžeta idu u socijalne šeme, od kojih 100. miliona evra idu u 

šemi spiskova ratnih veterana i u sadašnjoj diskusiji koju imamo o naduvanim spiskovima, koje su pod 

istragu i činjenica da Vlada Kosova ne čini ništa kako bi adresirala ove probleme i još uvek nastavlja da 

daje 100. miliona evra za ovu šemu, što se mene tiče, to je zabrinjavajuće, ali još više je zabrinjavajuće 

da 54% budžeta ide za plate i socijalne politike, znači polovina ovog budžeta od 2.4 milijarde evra, 1.2 

miliona, idu na socijalne plate. Moje pitanje za ministra je da li je predviđen Zakon o platama u 

kategoriji plata? Da ne bi trebalo da bude viša kategorija plata, i drugo pitanje je, da li je predviđen 

Zakon za nastavnike iz 90-ih u kategoriji subvencija, i koje će obaveze imati? 

Da li ima Vlada ima stav za sprečavanje ovih socijalnih politika, jer će na mestu nastavnika doći sudije, 

lekari, i strah je da intenzivni budžet preinačuju u budžet kupovine mira.  

Ja sam uporedio prioritete Vlade sa budžetskim troškovima kao realnu vrednost, jer kao realna vrednost 

svake godine raste, ali kao raspodela budžeta, tj. koliko procenta budžeta ide u određenim oblastima i 

određenim sektorima, na primer: u protekloj godini, u vašem budžetu za ekonomska pitanja, za 

infrastrukturu, inovaciju i ekonomski razvoj, odvojeno je 20.6% budžeta. Znači, proporcionalno, budžet 

se manje odvaja za ekonomska pitanja od prethodne godine, ali je najveće iznenađenje je što deli još 

manje za tri ostale oblasti, gde, koja su, mom mišljenju, esencijalne za red i mir, znači kao procenti a ne 

kao realne vrednosti u obrazovanju i odbrani. U protekloj godini, smo odvojili 9.24%, a ove godine 

samo 8.7% budžeta ide za red i mir. Za obrazovanje smo odvojili 12.7% protekle godine, a ove godine 

ćemo odvojiti samo 12.4%; za odbranu smo odvojili 6% a ove godine odvajamo samo 2.4% i kako je 

moguće da će u narednim nedeljama KSB da postane vojska, a s druge strane, učešće budžeta za buduću 

Kosovsku vojsku imamo u jako niskom nivou, i samo 0.7% bruto domaćeg proizvoda se odvaja za 

odbranu u ovoj proporciji. Kosovo je zemlja sa najmanjim investicijama od svih zemalja iz regiona. 

Zemlje iz regiona imaju 1.2%, a zemlje NATO-a imaju 2%, a mi smo na 0.7%.  

U međuvremenu, prioriteti koji imaju porast budžet su tri: Uopštena vlada, gde je jedan deo nje 

preterano luksuzan i raste za 2%, u odnosu na proteklu godinu, za socijalnu zaštitu, socijalne politike i 

ono što se može ceniti je zdravstvo. Ali, ne verujem da se zdravstvo može rešiti dodatkom od 5. miliona 

evra za dodatne lekove. Ja verujem da je rešenje kod zdravstvenog osiguranja i kod integrisanog sistema 

unutar zdravstvenog sistema, koji nam ne dolazi ni ove godine. I ove godine ostavljamo kosovce bez 

zdravstvenog osiguranja, tako da to preostaje kao teret budžeta. Ja imam primedbe i kritike i o načinu 

raspodele budžeta, o vladinim prioritetima unutar ovog budžeta, zbog činjenice jer budžet ne realizuje 

izborna obećanje, i štaviše, vladin program koji je raspravljan i izglasan u skupštini. Imam strah da 

povećavamo u realnim nivoima javni dug, crpimo sredstva iz privatizacije i na kraju dajemo ekonomski 

rast od 4% jer ne odražavamo ključne probleme koje Kosovo ima.  

 

Blerim Kuçi – Ovaj nacrt zakona je jedan od najvažnijih koji prolazi kroz naše ruke. Predsednik se više 

zasnovao na makroekonomski okvir, međutim, ono što me je začudilo je što je izneo neke činjenice na 

štetu budžeta. Što se tiče zaposlenja, ja ću pomenuti neke činjenice koje su u makroekonomskoj analizi 

ovog nacrta zakona, koja kaže da je nezaposlenost smanjena na stepenu od 29.4%, a bila je na 30.6%. 

Ostali elementi koji su najveći pokazatelji zaposlenja su PAK i Trust, gde imamo dokaze koji je 

zvanični broj zaposlenih. Vi ste govorili na osnovu nedovršenog istraživanja iz Zavoda za statistike, 

znači, to je vrsta netačne istrage. A makroekonomske analize u ovom nacrtu zakona kažu ovo, i prema 
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podacima Penzionog trusta nema snažnijeg argumenta, jer ona kaže da je broj aktivnih računa sa 

fondovima iz juna 2018. godine povećan za 2%.  

Prema podacima PAK-a, broj zaposlenih je porastao na 18.700 novih radnih mesta, i to su činjenice i 

trebamo da govorimo i o pozitivnim stranama. Ovaj nacrt budžeta je najpozitivnija strana koju smo čuli 

u poslednje vreme. Takođe, u odnosu na 2017. godinu, povećan je ukupni budžet za 620. miliona evra, 

koji čini 36% u odnosu na 2017. godinu. Znači, ova vlada je ukupno povećala budžet za 36%. To su 

neke od činjenica o kojima ste se vi odnosili u makroekonomskom okviru. Želimo da nam kažete u 

specifičnom obliku, koje su te specifične budžetske podele koje se tiču kreiranja novih radnih mesta za 

mlade? Imamo kategoriju lekara i zdravstvenih radnika koji beže za Kosova, šta smo učinili za te 

kategorije kako bi im smo dali nadu za zaposlenje?  

 

Predsednik -  prema SZK-u, g. Kuqi u 6. stranici se ističe da indikatori  tržišta rada, prema 3. mesečnoj 

anketi za radnu snagu zaposleni su na Kosovu   341 hiljada ljudi. Dok PAK ističe da su  296 hiljada 

ljudi,  60 hiljada manje, recite mi  kome da verujem PAK-u ili SZK-u?  Ne treba mešati  formalno 

zapošljavanje sa neformalnom, PAK ima jedino registar formalno zaposlenih. Na Kosovu je formalnost  

radne snage je vrlo visoka,  stiže do  30%. Gospodine Kuçi, prema ASK-u, na 6. stranici stoje 

pokazatelji tržišta rada. Prema tromesečnoj anketi o radnoj snazi, kaže se da je na Kosovu zaposleno 

341. hiljada ljudi, a PAK kaže da je zaposleno 296. hiljade ljudi, 60. hiljada manje. Recite mi, da li da 

verujem PAK-u ili ASK-u? Nemojte da mešate formalno i neformalno zapošljavanje. ATK ima 

registrovano samo formalno zapošljavanje. Na Kosovu, neformalnost radne snage je veoma visoka, 

dostiže 30%. 

 

Blerim Kuçi – to gde se referišete vi je anketa. Ukoliko vi verujete više nekoj anketi nego Trustu i 

PAK-u tada  nešto nije u redu. Radi se o jednoj anketi u vezi  jednog istraživanja. Ja kao član Komisije i 

kao poslanik pozvan sam da više verujem Trustu i PAK-u. To gde se vi referišete je anketa. Ako vi 

verujete anketi više nego Trustu i PAK-u, onda ovde nešto nije u redu. Reč je o anketi iz jednog 

istraživanja. Ja kao član komisije, kao poslanik, pozvan sam da verujem više Trustu i PAK-u.  

  

Predsednik – kancelarija agencije statističkih podataka je pri uredu premijera Kosova i kada govori 

Vlada o broju zaposlenih  ne referiše se Trustu  niti PAK, ali referiše se SZK-u. Kancelarija Agencije za 

statistike je pri Uredu Premijera Kosova, i kada Vlada govori o broju nezaposlenosti, ona se ne odnosi 

na Trust ni na PAK, već se odnosi na ASK.  

 

Ali Lajçi – ja ću se orijentisati kod makro ekonomske politike,  i kada budemo pogledali trend razvoja 

za nekoliko godina kako je orijentisana  naša ekonomska politika i kako je stanje političkog 

ekonomskog upravljanja, mi imamo tržišnu privredu uopšte i nemamo  proizvodnu ekonomiju. Na 

početku je konstatovano  da dosadašnja Vlada, ne zbog političkih razloga jer ne bi bilo pravedno da mi 

tretiramo budžet na direktan način sa političkim grupnim motivima i dr.  

Orijentacija budžeta na Kosovu zasniva na privredu takvi jednostavni podela, pitanje upravljanja, 

metodologija i sprovodljiv zakonski deo koji  je faktički  kod nas haotičan. 

Uopšte dominira ovaj budžetski oblik  koji se troši u smislu  plata i dnevnica, roba i usluga i to je na 

centralnom i opštinskom nivou. 

Kod kapitala ja ne bi bio protiv, jer svakako treba pružiti  infrastrukturu opštih usluga i drugih investicija 

ali nije  urađena dobra ravnoteža.   

U opštinskim budžetima, sopstveni prihodi su raspodeljeni u robe i usluge, ali je sada potreba za nove 

razvoje i za kapital koji pruža. Mi imamo drukčiji pristup kod zajednica u zonama gde ne možemo da 

upravljamo i budžetska sredstva stagniraju.  

Imamo nacrte zakona koje usvajamo ali ne pratimo ih na finansijski način, što bi trebalo da bude za 

primer. Imamo zakone KBS-a, koji nisu praćeni finansijskim troškovima i koja bi u stvari trebala da 

bude.  
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Čak, šta možemo reći o pravosudnom sistemu, gde govorimo o reformama i ispunjenjem evropskih 

standarda, ali se to ne prati budžetom. Porast budžeta za Premijera i Predsednika je stopostotan. Što se 

tiče budžeta za opštine, kada se vrše upoređivanja sa ostalim opštinama koje imaju veći broj stanovnika, 

iako nismo protiv nijedne opštine, ali proizilazi da je u disproporciji. Važno je da se pomene da nemamo 

dobro budžetsko upravljanje koje se od građana traži, budžetsko upravljanje, podele i zanemarivanje 

izvora, zanemarivanje zakonskih institucija, čak i budžeti, idu u ovim haotičnim oblicima.  

 

Arbërie Nagavci – ja mislim da budžet nije transparentan niti  konsolidovan, s toga prvo moje pitanje 

je:  Da li je konsolidovani budžet kada imamo u vidu da svi prihodi u Republici Kosova mada u članu 11 

se spominje da sve podatke su prikazane na specifičan način uključujući i finansijske tabele što se ne 

dešava u izveštaju spominju se ali nisu uključene u budžetskim tabelama i ne znamo tačno koliko su 

prihodi iz fonda severa, da li je povećan ovaj fond i drugi fondovi  na specifičan način u finansijskim 

tabelama?. Što se tiče toga da li su transparentni, u članu 16 je predviđeno da Ministar ukoliko daje  

važeće obrazloženja da menja vrednost do 15% od ukupne vrednosti kategorije kapitalnih troškova koje 

su predviđene, znači da se namenjuju sredstva za jednog projekta i da dozvolom  Vlade do 25%, znači to 

omogućava da projekti koji su planirani  da li je moguće izmeniti odlukom Ministra ili Vlade što 

dozvoljava da se koristi  budžet za ciljeve možda klijentelističke ili konkretno  stranački.  

Pomenuto je i od predsednika i od g. Lajçi takođe; postavljam pitanje zašto nisu uključeni nacrti zakona 

javne uprave? Takođe, paket zakona iz pravosudnog sistema nije predviđen i nije predviđen ni dečiji 

dodatak za koju je usvojena rezolucija u skupštini. Moje pitanje je da li će biti realizovani ili ne, jer nisu 

predviđeni ovde, niti zakon o porodiljama nije budžetiran. Vredi napomenuti da su u kancelariji 

premijera umnoženi troškovi, tj. povećani su od 1. miliona na 10. miliona. Zašto je izdvojen ovaj veoma 

veliki iznos troškova, ne govoreći ni rast Ureda premijera. Najveći deo investicija pripada Ministarstvu 

Infrastrukture, dok se vidi da je samo za izgradnju autoputeva predvidelo 78.500.000 evra. U pred 

univerzitetskom obrazovanju je predviđeno 10. miliona, od njih su samo 250 hiljada novi projekti, i 

moje pitanje je, koliko škola i obdaništa će se izgraditi? Koliko sam ja videla, to su uglavnom postojeći 

projekti započeti od ranije. Kod ministarstva rada smatram važno da pomenem da mnogo troši u 

renoviranju i kupovini vozila, i vidimo da je planirano da se izgradi samo jedan centar za socijalno 

stanovanje, koje je planirano za Mališevo. 

 

Safete Hadergjonaj – hoću čestitati ministru i njegovom osoblju za  pripremanje budžeta  gde se nalaze 

podatke, sve cifre koje su prikazane u budžetu. Ono  što hoću ceniti je da ovaj budžet sačuvao sve 

kategorije koje su predviđene zakonom  koje svakako treba poštovati. Hoću naglasiti  očuvanje  

fiskalnog pravila od 2% koja i uprkos mnogobrojnih zahteva ministarstvo je uspelo izvršiti planiranje 

budžeta čuvajući ovo pravilo.  Javni dug je imao tendencije povećanja i u prethodnom sazivu,  ali 

vidimo  da nije obeleženo povećanje,  obrazložim takvog javnog duga jer vidim da  od planiranja  

Ministarstvo je bila vrlo pažljivo.  Zabrinjavajuće je što postoje mnoge projekte za koje smo ušli u 

obaveze, ali faktički  ne vidim  da se mogu  realizovati. I u prethodnoj godini sam imala zabrinutost 

zbog troškova sredstava iz ove kategorije, jer smo imali preko  100 miliona planiranih, na primer u 

2016. godini smo realizovali negde oko 45 miliona i da je bilo isplate 7 - 8 miliona za ove projekte, gde 

smo mi faktički ušli u dug.  

Radujem se što je budžetsko planiranje izvršeno konkretnim šiframa i reflektuje rast od 4.5%. Veoma je 

važno da ograničeni izvori prihoda, koje mi faktički imamo ovde, budu raspodeljeni pažljivo, 

odražavajući pitanja koja su prioriteti Vlade i koji reflektuju i na ekonomski razvoj i obrazovanje i 

zdravstvo, ali istovremeno reflektuju i blagostanje građana. Ovaj predmet je adresiran u budžetu na 

najbolji način i ovo planiranje ima dobar učinak budžetskih prihoda što znači da rast prihoda postepeno 

raste i nije reflektovao sporazum o stabilizaciji i pridruživanju na pad prihoda, koje su mogle da se 

reflektuju i u budžetu.  

Vidim da ima rasta i kod budžetskih prihoda, ali sam zadovoljna i činjenicom da neke izmene učinjene u 

zakonodavstvu prihoda, i ubeđena sam da će biti izvodljiv projekat za narednu godinu i ići će trend rasta 
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tu gde je planirano i realizovaće se prihodi kako bi se stvorile mogućnosti za izvršenje svih rashoda koji 

su predviđeni. Takođe sam primetila da sve budžetske organizacije imaju rasta i orijentacija budžeta je 

uglavnom izvršena na prioritete koje je Vlada stavila pred sobom.  

Ako pogledamo budžet pažljivo, videćemo da 66% tekućih rashoda idu u opštu šifru rashoda, međutim, 

ministar je objasnio da ima velikih kretanja roba i usluga, adresirajući neka pitanja koja su se ticala 

autorskih prava. Ono što se treba ceniti je činjenica da je očuvan trend kapitalnih troškova od kojih 

građani imaju korist. Budžet za 2017. godinu je došao bez makroekonomskih pokazatelja, što znači da 

nismo imali mogućnost da vidimo trend ili analizu fiskalnih pokazatelja. Budžet 2017. godine je u 

velikoj suprotnosti sa Srednjoročnim okvirom rashoda i nije adresirao prioritete vlade. Želim da 

podsetim da je imalo 13. budžetskih organizacija koje su imali prepisani budžet, znači samo su prepisali 

budžet od 2016. godine. Imali smo 90. projekata od kojih su 60. bili planirani sa samo 50. hiljada evra, a 

26. drugih su bili planirani sa 100. hiljada evra, što je učinilo da ovi projekti ne budu realizovani.  

 

 Naser Osmani -  treba imati u vidu da budžet na Kosovu uvek ima kontinuitet i nema nikada  radikalne 

promene. Ja hoću zahtevati objašnjenja od ministra u vezi sa ovim dokumentom koji je vrlo značajan  i 

odnosi se sa  prihodima i budžetskim ishodima.  Kod budžetskih  prihoda  je predviđeno povećanje od 

132 miliona € ali kada imamo u vidu da trend  za 9. meseci  ima povećanje samo 6% i kada imamo u 

vidu povećanje budžeta stvara mogućnosti  za prikupljanje ovih prihoda. Predvideli ste prihode od PDV-

a,  sada se nalazi u proceduri i Nacrt zakona o PDV-u, međutim  kada imamo u vidu činjenicu  da ovim 

nacrtom zakona predviđaju se  neke beneficije ili olakšice za  fiskalnu politiku, pogotovo domaće 

proizvođače smo oslobodili  uz pomoć Vlade uvoz IT-a i to će imati  uticaj u budžetskim prihodima.  

Ono za šta ja mislim da je najveća zabrinutost ove države su kategorije subvencija i transfera i došli smo 

u situaciju gde su subvencije i transferi ujednačeni sa platama i dnevnicama. Što se tiče ratnih veterana, 

mislim da njih trebamo da uklonimo iz zakona. Oni trebaju da stvore fond kojim bi sami upravljali, kako 

ne bi bili deo zakona. Dečiji dodatak je naneo implikacije od 60 – 70 miliona evra, i postavlja se pitanje 

gde ćemo uzeti taj novac i to je nešto što moramo da podržimo. Što se tiče zakona o platama, smatram 

da je trebalo da se insistira u Vladi da taj zakon dođe preko Ministarstva finansija a ne preko 

Ministarstva javne uprave. Kod kapitalnih investicija, postoje neki projekti koji stvarno nemaju smisla. 

Normalno, mi smo uvek govorili da bi bilo dobro da to bude budžet koji će u svojim kapitalnim 

projekcijama imati prioritet da se započeti projekti završe, tj. da se završe ti projekti koji traju godinama. 

Ali to ne može da se desi, niti će se desiti ikada. Imam još jedno pitanje: Kontingent u Ministarstvu 

finansija je najveći, zašto je desilo takvo nešto?  

 

Enver Hoti -  vidi se i na osnovu deklaracije ministra i  na osnovu dokumenta o budžetu za2019. godinu 

da je ostvarljiv, održiv i što je najvažnije čuva stabilnost. Takođe prioritete koje adresirao za 2019. 

godinu kao što je pravosuđe, obrazovanje i zdravstvo ja mislim da treba imati u vidu i one oblasti  koje 

po prvi put možda imamo pristup, kao što je tretiranje crnih voda, otpadaka, koji pozitivno utiču u 

razvoju zemlje jer je neophodno tretirati iste. Bez pozitivnog tretiranja i smanjivanja formalnosti, znači 

mere koje preduzela Vlada bilo od vas kao ministarstvo i u pravosudnom sistemu vide se uspešni 

rezultati u povećanju prihoda smanjivanjem formalnosti.  

Ono što se primećuje je izbalansirana i obrađena podela bez značajnih i kontinuiranih implikacija, kao 

što je do sada bilo politički, ali postoje neke podele koje su izbalansirane i mislim da to treba da se 

pozdravi. Brinu me sopstveni prihodi opština. Ne znam kako treba da se doda aktivnost za realizaciju, 

jer može imati dodataka u ovom delu. U socijalnim šemama smo videli da ima dvostrukih korisnika 

socijalnih šema, korisnici koji ne zaslužuju i ne ispunjuju kriterijume, i smatram da ovde vlada treba biti 

aktivnija. Ministre, želeli bi smo da u poljoprivrednom sektoru vidimo veću podršku koja bi nam dala 

mogućnost da razvijemo poljoprivredu i izmenu parametara uvoza i izvoza i otvorili bi radna mesta. 

Imamo potrebe da povećamo aktivnosti i podršku u poljoprivredi i u izradi održivih politika. 
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Fikrim Damka -  ja ću se usredsrediti u budžetu koji je izdvojen za zajednice. Kao što je poznato druge 

zajednice nisu  imali mogućnosti  za intervenciju u budžetu Ministarstva za zajednice, i u Ministarstvu 

finansija u budžetu za 2018. godinu naišli smo na jednom kompromisu  u vezi budžeta za zajednice da 

se uključuje  u Ministarstvu rada i socijalnog staranja, ali imali smo u vidu da ovo ministarstvo u 

realizaciji pojedinih projekta iz ove zajednice i pre dve godine mi smo  uticali kod ministarstvo da se  

raspisuje tender i nadam se da će biti uspešan. Mada je rečeno da ovaj budžet ima povećanje u kodu 

projekata za zajednice u Ministarstvu rada postoji smanjenje  i nadam se da tokom drugog čitanja 

ispraviti ovo pitanje.  

Ured premijera u budžetu za zajednice, u minimumu su podržali druge zajednice i ove zajednice imaju 

mali pristup na ove fondove. Takođe, tražiću prepravke i u opštini Mamuša, gde je godinama predsednik 

Mamuše ostavio sa strane prioritete ove opštine, pogotovo u zdravstvu i obrazovanju, i ova opština nema 

ni GCPM, gde ću tražiti podršku da se izgradi ovaj centar čime bi se poboljšalo stanje u zdravstvu, i gde 

bi od ove opštine dobijali usluge i građani drugih sela.  

 

Mërgim Lushtaku – raduje me činjenica što ćemo imati povećanje budžeta Kosova. Uopšte nacrt 

budžeta je  dobro izrađen za 2019. godinu  i sigurno je da se i mi slažemo sa pojedinim pitanjima koje su 

pokrenute od naših kolega. Mi se nalazimo u zakonodavnom delu i naša je nadležnost  da vršimo nadzor 

i odlučivanje na kraju da li će se usvojiti ovaj nacrt zakona. Moramo vrlo dobro razmotriti i pitanje ne 

zaposlenosti budući da sam neformalni član grupe mladih poslanika i treba  voditi politiku za izdvajanje 

većih sredstava budžetom za izdvajanje većih sredstava za razne generacije i kakvu politiku vodimo  za 

nova pokoljenja. U tom pogledu zapošljavanju ili ne zapošljavanju i mada smo imali razne statističke 

podatke mada su međusobno one su suprotne od poreske administracije i Trusta ali svakako da postoji  

jedna vrsta uravnoteže koje je u stvarnosti  budući da znamo da imamo jednu vrstu ogromnog 

informaliteta i mislim da i Vlada i mi kao  poslanici da podižemo glas za suzbijanje  sive  privrede kako 

bi istovremeno povećali budžet radi smanjivanja  nezaposlenosti.  

Nadovezavši se sa pitanjem zapošljavanja, naravno da smo videli da imamo posebne izvođače budžetske 

podrške u određenim ministarstvima koja se uglavnom vežu sa pitanjem zaposlenja, kao što je 

Ministarstvo rada i socijalne zaštite, Ministarstvo Kulture, što se tiče omladine i sporta, ali verujem da 

nije dovoljno da se u tom pravcu trebaju razmotriti koji su ti projekti koji revitalizuju pitanje 

zapošljavanja mladih. U tom aspektu, verujem da se nadovezuje deo ekonomskog razvoja, kreiranje 

infrastrukture i boljeg ambijenta za strane investicije, i verujem da se treba učiniti više u tom pravcu.  

Što se tiče trenda između izvoza i uvoza, verujem da će se u tom pravcu pokušati sa subvencionisanjem. 

Ima različitih zapadnih i svetskih primera gde subvencionišu izvođače kako bi bili konkurentniji sa onim 

međunarodnim i naravno da bi to povećalo i pitanje ekonomskog razvoja i zaposlenja, a naravno i 

prihoda Kosova. Kod suzbijanja neformalnosti, ja imam pitanje za ministra: Koji su vaši koraci u 

suzbijanju neformalnosti i za smanjenje ove pojave?  

 

Albulena Haxhiu – komisija za zakonodavstvo je imala na razmatranje 18. nacrta zakona koji su 

povezani sa sistemom pravosuđa   koje smo razmotrili  i dali amandmane. Većina njih možda 11 se 

nalaze se na razmatranje u plenarnoj sednici petak i ukoliko pogledamo budžet za 2019. godinu po mom 

ubeđenju  ne postoji dovoljna komunikacija između ministarstva, ne govorim ovde o drugim budžetskim 

organizacijama ali o resornim ministarstvima, a ovom prilikom u vezi  Ministarstva pravde i 

Ministarstva finansija.  

Zatim pitanje porodilja  gde prema ministru Rada i socijalnog staranja g. Reqica to treba ceniti, međutim 

ovo pitanje nije adresirano u budžetu. Zatim imamo N/Z o radnicima obrazovanja na albanskom jeziku, 

ovo pitanje nije adresirano u budžetu.  U sistemu pravosuđa ukoliko uporedimo budžet Ureda Premijera 

koji ima 18. milion € budžeta, dok  TSK – a ima 40 miliona € budžeta više nego u prethodnoj godini ali 

svaka sredstva idu za plate i dnevnice zbog  nezakonite odluke za povećanje plata. Mi smo češće puta  

čuli da govorite za jačanje sistema pravosuđa,ali ukoliko jedna Vlada zainteresovana da ojača sistem 
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pravosuđa, tada to mora da se reflektuje u budžetu, 1.8% ukupnog budžeta izdvaja se za sistem 

pravosuđa. 

Vi ste rekli da ste imali kontakata sa svim budžetskim organizacijama i ovaj nacrt budžeta je kao rezultat 

diskusijama sa njima, ali s druge strane, budžet još uvek nije prošao u načelu, a nama kao komisija su 

došle mnoge budžetske organizacije tražeći od nas i govoreći nam da nismo podržali budžetske 

organizacije. Agencija protiv korupcije ima samo 4. hiljade rasta budžeta, niste odvojili poseban budžet 

za uzbunjivače. Agencija protiv korupcije će imati novu nadležnost da, za svaki novi zakon koji dođe 

Skupštini, bude procenjen u aspektu korupcije. Ako su nama u ovoj komisiji došli: Američka ambasada, 

Kancelarija EU-a, Vlada i govorili nam da izglasamo što pre 18. nacrta zakona jer nećemo imati 

liberalizaciju viza, a ako se ovi zakoni usvoje i ne bude imalo budžetskih podela za iste, onda nema 

smisla da ih glasamo. Zamolila bih vas da nam date informacije o Zakonu o sudovima. Mi smo smatrali 

da treba i adresirali smo u specijalnom paralelnom odeljenju sa specijalnim tužiocem u okviru Osnovnog 

suda, a to ima budžetskih implikacija. Komisija za budžet je rekla 3. miliona evra. prema zakonodavstvu 

koji smo izglasali, svaki tužilac i sudija će imati po jednog profesionalnog saradnika, ni to nije 

predviđeno u budžetu. Takođe, ni odeljak Osnovnog suda u Elez Hanu nije predviđen u budžetu. Gde 

ćete uzeti taj novac i da li nameravate da u drugom čitanju adresirate ova pitanja? 

  
Shemsi Syla -  Ja nisam stručnjak ove oblasti, ipak, pošto je pomenut KSB i dolazim iz te oblasti, 

osećam se zabrinutim i želeo sam da dođem da postavim nekoliko pitanja i da vidimo šta je to i šta se 

planira. Činjenica je da u trogodišnjem okviru nema uticaj dodatka. Nemamo argumente koji nam 

potvrđuju da je učinjena u stvari investicija, koja ima za prioritet stvaranje vojske i osnaživanje njenih 

struktura i kapaciteta. Kao rezultat ove zabrinutosti, gde su druge države povećale budžet u aspektu 

osnaživanja vojske, onda je to zabrinutost za nas i želim da postavim pitanje: Gde su vam izvori i koja 

vam je ideja da se sutra ispune norme budžeta za stvaranje ili preinačenje vojske, i kako je moguće da 

saznamo o izvodima odakle će se uzeti isti? Kako ste vi to predvideli? Odakle obezbeđujete ta sredstva? 

 

Bedri Hamza – ove su naše realne mogućnosti Kosova za finansiranje  naših potreba. Nije budžet  koji 

reflektira potrebe Kosova ali je budžet koji izrađen  u saglasnosti sa našim realnim mogućnostima za 

finansiranje. Ono što je vrlo značajno da imamo povećanje  12.5% u upoređenju sa aktuelnom godinom  

što izrađeno u milionima je veći od 261 miliona €. ekonomski rast – dok prethodna vlada smatrala  kao 

veliko dostignuće ekonomskog povećanje od 4.1%, ja ističem da u2017. godini  i da je to zvaničan 

podatak da je ekonomski rast bio 4.23% znači da je prešao  prethodnoj Vladi. Međutim, nezavisno  što 

Kosovo je imalo  u  zadnjem deceniju veći ekonomski rast  u regionu to nije dovoljno  za adresiranje  

glavnih izazova naše privrede i mi imamo potrebe za ekonomski rast većeg nivoa. Međutim ukoliko 

počinju projekti kao što je Kosova e Re koji jedan  projekat u procesu  tada ekonomski rast će preći na 

nekom drugom nivou. 

Što se tiče broja radnih mesta značajno je da po prvi put što je tako nešto  pripojen ovom budžetu. Da li 

je precizniji  Trust ili PAK-a, ipak mi ne možemo reči da je stepen nezaposlenosti na Kosovu nastavlja 

da bude visok na žalost,  posebno kod Mladih.  Što se tiče tržišnog deficita mi imamo potrebe za 

strukturalne reforme i ukoliko što pre obavljamo ove reforme to je bolje za našu zemlju. Imamo potrebu 

održati  sektoru rada, sektora za usluge u cilju povećanja izvoza  i da imamo tržišni deficit  u  trgovini sa 

robama, ali imamo suficit u trgovini za usluge. Kod javnog duga  trend javnog duga je  stabilizovan 

ukoliko se pozivamo trendu koliko je povećan  u prošlosti  iz godine u godini, sada je trend povećan, ali 

i za stabilizaciju stanja  na Kosovu nastavlja se da imamo  održiv razvoj što se tiče  javnog duga, 

međutim ni u jednom trenutku ne smemo biti komodni. Vlada  i institucije Kosova treba pozajmiti za 

projekte koje imaju  povratak. Kosovo ima komplikovane procedure u pogledu  usvajanja javnog duga. 

Kod pitanja povećanja poreza, porezi se povećaju ali postoje  razlika sa prethodnom situacijom. Da li se 

povećavaju kao rezultat ekonomskog rasta ili kao rezultat smanjivanja  sive privrede ili se povećava kao 

rezultat  povećanja  stope rasta od 16 – 18%. Kod povećanja  troškova je povećan budžet kod deo 

rashoda 12.5%, povećane su sve kategorije troškova i plate, robe i usluge, subvencije, transferi i kapitali.  
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veoma je pozitivno što je očuvana struktura budžeta i nema velike razlike u procentu učešća kapitalnih 

investicija budžeta. Nema velike razlike u platnom spisku i kod drugih struktura, i ja nadam se da će 

narednih godina Kosovoj obratiti pažnju kod strukture budžeta, dok kod drugih zemalja, iz regiona, kada 

vršimo upoređivanje, ima zemalja koje nemaju i ne znam zašto razvijaju budžetski postupak jer njihov 

kompletni budžet ide u zakonske obaveze i isplatu plata, dnevnica, transfera, a učešće u kapitalnim 

investicijama ide od 4% do 15% najviše.  

Kosovo za ovu godinu ima planirano 33%. Naše budžetske organizacije, kada izvršavaju, vidimo da u 

kapitalnim troškovima ostaju, stoga, treba se naći ravnoteža između zahteva i mogućnosti za 

finansiranje. Kod socijalnih šema, ja kao ministar finansija verujem da od populističkih principa i računa 

socijalnih transfera, raspravlja se reforma javne uprave, koja je nekoliko puta dolazila u Skupštini i 

vraćena je nazad. To je u ministarstvu javne uprave. To je na neki način i deo ugovornih odnosa sa EU-

om, veže se sa određenim fondovima razvijanjem reforme.  

Kod ministarstva finansija imamo kontigenciju koja je oko 10. miliona. Ova kontigencija je posvećena 

za pokrivanje cene novih inicijativa koje su u Skupštini i mi ne možemo da pretpostavljamo tačnu cenu 

zakona o platama. Može podvrgnuti promenama tokom tretiranja u skupštini. Može biti manja ili veća. 

Zakon o nastavnicima smo predstavili kod Ministarstva za rad i socijalnu zaštitu i sponzorisan je od 

Ministarstva obrazovanja, plaćen od ministarstva za rad i socijalnu zaštitu i reflektovana je cena zakona, 

ali još ne znamo koja će biti cena toga. Transformacija KSB-a u Oružane snage, to je jedina budžetska 

organizacija za koju nisam pregovarao. Rekli smo da će Ministarstvo finansija podržavati zahtev 

ministarstva KSB-a, jer je to prioritet i reflektovali smo aktuelni nacrt koji je u budžetu 100%. 

Zdravstveno osiguranje plaća 3.5% radnik i 3.5% poslodavac, a ček mesečnih plata je približno 50. 

miliona, i to znači da je za zadnje tromesečje 40.5 miliona za zdravstveno osiguranje. Gđa. Nagavci, da 

budžet je transparentan i konsolidovan i nema nigde transparentnijeg, jer do zadnjeg detalja za svaki 

projekt ima kod.  

G. Osmani je dobro rekao da imamo bazičan zakon za pripremu budžeta koji je Zakon o javnim 

finansijama i odgovornosti, koji reguliše pitanje ponovne destinacije kapitalnih projekata, procente i 

institucije koje čine to.  

Kod sektora pravde da uzmemo plate i da uporedimo sa regionom. Ovde naši tužioci imaju veće plate i 

još uvek ima nepopunjenih pozicija. S druge strane, trebamo da postavimo pitanje koliko se smanjuje 

broj predmeta po sudovima? Koliko raste efikasnost?  

Porast investicija u kancelariji premijera i predsedništvu, kod kancelarije premijera je Agencija veterine, 

Agencija statistika i Kancelarija za zajednice, i ako se poveća budžet u ovim agencijama, možemo reći 

da je povećan budžet u kancelariji premijera. Kod deficita koji je g. Osmani sa pravom podigao , on je 

takav i pravilima koja smo zajedno sa MMF-om podigli, i to su pravila za primarni deficit, i tri pravila 

su koja su ispoštovana.  

Dobro je što ova sredstva ne mogu da se koriste za finansiranje tekućih troškova. Treba se nadovezati sa 

finansiranjem kapitalnih investicija.  

Podrška za poljoprivredu, sem fonda tržišta, oni imaju finansiranje i preko kredita svetske banke, i ja 

verujem da trebamo da vidimo strukture subvencija. O budžetu za zajednice smo govorili za te projekte. 

Ja sam spreman da ovo pitanje tretiram u Komisiji za budžet i finansije, i unutar realnih mogućnosti, 

fond koji je aktuelno predložen, da se poveća na drugi nivo koji omogućuje realizaciju projekata za koje 

je bio odvojen.  

Gđa. Haxhiu, 18. nacrta zakona koje ste pomenuli, svaki zakon koji izađe iznad cene koju je dobio i koji 

je ova vlada odobrila, treba se obratiti pažnja. Ministarstvo finansija je dala u izjavi potrebno 

razjašnjenje da je ova cena predviđena i ne verujem da su ovi zakoni to koji rizikuju makrofiskalnu 

održivost i stabilitet zemlje. Ja vas osiguravam da država uvek ima mogućnost da modelira prihvatljivo 

rešenje, nije problem da li Agencija protiv korupcije traži još 50. hiljada, 100. hiljada ili 200. hiljada 

evra, jer to uopšte nije problem da se obezbedi. Ministarstvo finansija ima problem da obezbedi fondove 

od 20. 30. 50. i 100. miliona. Uglavnom imaju plate, dnevnice, robe ili neko novo zaposlenje, ali nemaju 

kapitalne projekte.  
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Predsednik: želim da kažem da, dati komentari u našoj komisiji su više za Vladu Kosova a ne samo za 

Ministarstvo finansija. Tu je budžet Republike Kosovo i kao rezultat toga, kada dođe neki zahtev na 

primer od g. Hotija, gde je potrebno za dodatni novac za nastavnike, ali je to i projekat vlada i kada 

vlada ne traži dodatne fondove za Ministarstvo odbrane. Jer ima dodatnih zahteva u komisiji za plate i 

takve zahteve, ali je naša sposobnost za sprečavanje istih, a nema volje unutar vlade.  

 

Nakon završetak rasprava, predsednik je utvrdio da učestvuju 10. poslanika, i glasanjem sa 6. glasova 

za, 4. protiv i nijedan uzdržan, doneo je sledeću:  

 

 

 

Preporuku  

 

Preporučuje se Skupštini usvajanje u načelu Nacrta zakona br. 06/L-133 o budžetskim podelama 

Republike Kosovo, za 2019. godinu.  

 

4. Razmatranje Nacrta zakona br. 06/L-082 o zaštiti ličnih podataka i amandmana 

Funkcionalne komisije za unutrašnje poslove, bezbednost i nadgledanje KSB-a.  

 

Predsednik: je istakao da nacrt zakona ne sadrži troškove i da je podnošljiv, a amandmani ne sadrže 

dodatne budžetske troškove.  

 

Nakon razjašnjenja, predsednik je utvrdio da je Komisija jednoglasno donela sledeću  

 

Preporuku  

 

Nacrt zakona br. 06/L-082 o zaštiti ličnih podataka i amandmana Funkcionalne komisije za unutrašnje 

poslove, bezbednost i nadgledanje KSB-a sadrži podnošljive troškove za budžet Republike Kosovo, a 

amandmani funkcionalne komisije za unutrašnje poslove, bezbednost i nadgledanje KSB-a, ne sadrže 

dodatne budžetske troškove.  

 

5. Razmatranje Nacrta zakona br. 06/L-115 o izmenama i dopunama Zakona br. 2003/ 24, 

Zakon o sportu, izmenjen i dopunjen Zakonom br. 04/L-075 o izmenama i dopunama 

Zakona br. 2003/24 o sportu i amandmana Funkcionalne komisije za obrazovanje, nauku, 

tehnologiju, kulturu, omladinu, sport, inovaciju i preduzetništvo  

 

Predsednik: je istakao da nacrt zakona i amandmani ne sadrže dodatne budžetske troškove. 

 

Nakon razjašnjenja, predsednik je utvrdio da je Komisija jednoglasno donela sledeću  

 

Preporuku 

 

Nacrt zakona br. 06/L-115 o izmenama i dopunama Zakona br. 2003/ 24, Zakon o sportu, izmenjen i 

dopunjen Zakonom br. 04/L-075 o izmenama i dopunama Zakona br. 2003/24 o sportu i amandmani 

Funkcionalne komisije za obrazovanje, nauku, tehnologiju, kulturu, omladinu, sport, inovaciju i 

preduzetništvo ne sadrže dodatne budžetske troškove.  
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6. Razmatranje Nacrta zakona br. 06/L-116 o izmenama i dopunama zakona br. 05/L-090 o 

sponzorstvu u oblasti kulture, omladine i sporta i amandmani Funkcionalne komisije 

obrazovanje, nauku, tehnologiju, kulturu, omladinu, sport, inovaciju i preduzetništvo; 

 

Predsednik: je istakao da nacrt zakona i amandmani ne sadrže dodatne budžetske troškove. 

 

Nakon razjašnjenja, predsednik je utvrdio da je Komisija jednoglasno donela sledeću  

 

Preporuku 

 

Nacrt zakona br. 06/L-116 o izmenama i dopunama zakona br. 05/L-090 o sponzorstvu u oblasti kulture, 

omladine i sporta i amandmani Funkcionalne komisije obrazovanje, nauku, tehnologiju, kulturu, 

omladinu, sport, inovaciju i preduzetništvo ne sadrže dodatne budžetske troškove. 

 

7. Razmatranje Nacrta zakona br. 06/L-118 o izmenama i dopunama zakona br. 05/L-075 o 

sprečavanju i sankcionisanju nasilja i negativnih pojava na sportskim događajima i i 

amandmani Funkcionalne komisije obrazovanje, nauku, tehnologiju, kulturu, omladinu, 

sport, inovaciju i preduzetništvo; 

 

Predsednik: je istakao da nacrt zakona i amandmani ne sadrže dodatne budžetske troškove. 

 

Nakon razjašnjenja, predsednik je utvrdio da je Komisija jednoglasno donela sledeću  

 

Preporuku  

 

Nacrt zakona br. 06/L-118 o izmenama i dopunama zakona br. 05/L-075 o sprečavanju i sankcionisanju 

nasilja i negativnih pojava na sportskim događajima i amandmani Funkcionalne komisije obrazovanje, 

nauku, tehnologiju, kulturu, omladinu, sport, inovaciju i preduzetništvo ne sadrže dodatne budžetske 

troškove. 

 

8. Razno  

 

8.1. Naser Osmani: Je obavestio da je radna grupa za razmatranje Nacrta zakona o porezu na lični 

dohodak i Nacrt zakona za porez na prihod korporacija je završila rad za razmatranje istih i održala je 

radionicu van Skupštine, gde su stvoreni neki troškovi, za šta je tražio od Komisije da pokrije troškove 

budžetom komisije.  

 

Komisija je jednoglasno donela sledeću odluku:  

 

1. Pokrivaju se stvoreni troškovi na radionici radne grupe komisije za razmatranje Nacrta zakona za 

porez na lični dohodak i Nacrt zakona za porez na prihode korporacija, održan u Prevalcu, 19. 

novembra 2018. godine;  

2. Obavezuje se Direkcija za budžet i finansije Skupštine, da primeni tačku 1. ove odluke, iz budžeta 

Komisije.  

 

8.2. Naser Osmani: Predlažem da se formira radna grupa za Nacrt zakona o porezu na dodatu 

vrednost i bude ista grupa kao ona za dva ranija nacrta zakona o porezima.  

 

Komisija je odredila radnu grupu za Nacrt zakona o porezu na dodatu vrednost, u sledećem sastavu: 

Naser Osmani-predsedavajući, 
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Safete Hadergjonaj- član, 

Blerim Kuçi –član, 

Ali Lajqi –član,  

Jelena Bontic-član.  

 

Sednica je završena u 12:05. časova 

Pripremljeno od jedinice za podršku komisije  

 

Predsednik komisije,  

 

-------------------------- 

Lumir Abdixhiku 

 

  

 

 

 


